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In intîm pinarea  
Congresului al 
K-lea al P.C.R.
Pentru sporirea 

exportului
An de an, fabrica „Flamura 

roşie“ din Sibiu îşi sporeşte 
producţia destinată exportului. 
Astfel, pe baza contractelor în
cheiate cu numeroase ţări, cum 
sínt: Suedia, Grecia, Liban, Is
rael, Polonia, Ungaria, sarcina

1969 a crescut cu aproape un 
milion lei. Gu toate acestea 
prevederile pe 5 luni au fost 
depăşite cu 14,2 la sută. S-au 
livrat peste plan, printre altele: 
60 000 fire flori diferite, 20 000 
bucăţi pîlnii injectate pentru 
industria textilă etc.

în cinstea celui de-al X-lea 
Congres al partidului, colecti
vul fabricii se străduieşte să di
versifice şi să lărgească gama 
produselor destinate exportului, 
precum şi pentru a asigura ca
racterul competitiv al acesto
ra. Participarea activă la dife
ritele tîrguri internaţionale 
(Leipzig, Brno, Frankfurt, Tri
poli, Bruxelles, Paris), execu
tarea de mostre pentru uzul 
întreprinderilor exportatoare, 
cit şi măsurile luate pentru 
îmbunătăţirea parametrilor de 
execuţie constituie garanţii ale 
realizărilor viitoare pe această 
linie.

Angajamentele
tipografilor

în cinstea celui de-al X-lea 
Congres al partidului, şi a ce
lei de-a 25-a aniversări a eli
berării patriei de sub jugul fas
cist, colectivul tipografilor din 
Sibiu s-a angajat să realizeze 
peste plan o producţie globală 
în valoare de 250 000 lei, pro
ducţie marfă vîndută şi încasa
tă în valoare de 400 000 lei şi 
beneficii peste plan în sumă 
de 450 000 lei.

De asemenea, colectivele din 
sectorul tipar înalt s-au anga
jat să termine integral, pînă la 
30 iulie a.c., manualele pentru 
viitorul an şcolar.

Mîndrie, satisfacţie, adeziune de
plină faţă de documentele elaborate 
de conducerea partidului nostru

program 
profund ştiinţific

Plecarea la Moscova
a delegaţiei P.C.R. 

condusă de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu

Ca lucrător în agricultura coo
peratistă a judeţului am primit cu 
deosebit interes şi satisfacţie Te
zele G.G. al P.C.R. pentru Con
gresul al X-lea al partidului şi 
Proiectul de Directive ale Congre
sului privind planul cincinal pe 
1971—1975 şi liniile directoare ale 
dezvoltării economiei naţionale pe 
perioada 1976—1980.

Documente de o înaltă valoare 
principială şi practică, Tezele şi 
Proiectul Directivelor sintetizează 
politica profund ştiinţifică mar- 
xist-leninistă a partidului nostru 
izvorîtă din cunoaşterea realităţi
lor şi pătrunsă de înaltă responsa
bilitate pentru destinele patriei 
noastre.

Aşa după cum se desprinde din 
Directivele Congresului, partidul 
nostru acordă o deosebită atenţie 
— în paralel cu celelalte ramuri 
ale economiei naţionale —- dezvol
tării continue a agriculturii. în a-* 
cest context sarcini importante 
revin unităţilor agricole coopera
tiste. în Proiectul de Directive se 
subliniază faptul că cooperativele 
agricole de producţie trebuie să 
devină unităţi productive puterni
ce, să valorifice în mod intensiv; 
terenul agricol, baza tehnică-ma- 
terială şi forţa de muncă de care 
dispun, să participe în mai mare 
măsură la formarea fondului cen
tral de produse agricole. Pentru 
realizarea acestor obiective ne an
gajăm în faţa conducerii de partid 
şi de stat să ne mobilizăm toate 
forţele, întreaga noastră capacitate 
pentru ca pămîntul să rodească

mai bine, pentru ca să obţinem 
un tot mai mare belşug de pro
duse.

Avem în judeţul nostru unităţi 
cum sínt cooperativele agricole de 
producţie din Moşna, Apoldu de 
Sus, Mediaş, Miercurea Sibiului şi 
din multe alte localităţi care, fo
losind în mod eficient pămîntul, 
mobilizînd activ membrii coopera
tori la realizarea lucrărilor, au 
ridicat pe o treaptă superioară 
producţia agricolă. Noile obiecti
ve puse de partid în faţa agricul
turii vor mobiliza şi mai activ 
consiliile de conducere, pe toţi 
membrii cooperatori care, împreu
nă cu cadrele tehnice, vor asigura 
valorificarea deplină a întregului 
potenţial productiv în vederea 
dezvoltării şi consolidării fiecărei 
unităţi, a creşterii avutului obş
tesc şi a nivelului de trai al ţă
ranilor cooperatori.

Dispunem de condiţii deosebit 
de favorabile dezvoltării continue 
a tuturor ramurilor de producţie 
ale agriculturii. în consecinţă vom 
depune tot efortul pentru folosirea 
cit mai eficientă a bazei tehnico- 
materiale încît la finele cincina
lului 1971—1975 să raportăm 
partidului că sarcina privind creş
terea producţiei globale agricole a 
cooperativelor cu 35—40 la sută 
faţă de cei cinci ani anteriori, a 
fost nu numai îndeplinită ci chiar 
depăşită. ,

Ing. MIHAIL TILLER
preşedintele Uniunii judeţene
a cooperativelor agricole de 

producţie

D e z b a te r i  p e  m a r g in e a  d o c u m e n t e lo r  
e la b o r a t e  d e  C o m ite tu l C e n tr a l a l P .C .R .

Documente de importanţă capi
tală, Tezele Comitetului Central 
al Partidului Comunist Român 
pentru Congresul al X-lea şi Pro
iectul de Directive ale Congresu
lui al X-lea al P.C.R., continuă 
să preocupe, în cel mai înalt grad, 
muncitorii, ţăranii, intelectualii şi 
în general pe toţi oamenii mun
cii din patria noastră.

\  în judeţul nostru ca şi în întrea
g a  ţară sínt organizate dezbateri 

pe marginea acestor documente.
La o asemenea adunare ţinută la 

„Automecanica“ Sibiu au partici
pat peste cinci sute de muncitori, 
ingineri, tehnicieni şi funcţionari. 
Vorbitorii şi-au exprimat adeziu
nea lor faţă de conţinutul docu
mentelor elaborate de partid, sa

tisfacţia de a contribui cu toate 
forţele la transpunerea lor în viaţă.

La întreprinderea ,,13 Decem
brie“, Stelian Olaru, Valerian Mi- 
hăilescu, Victor Braşovean, loan 
Forray, Nicolae Bozoşan s-au an
gajat să nu precupeţească nici un 
efort, pentru realizarea sarcinilor 
de plan şi angajamentelor luate în 
cinstea celor două mari evenimen
te care se apropie — Congresul al 
X-lea al P.C.R. şi aniversarea a 
25 de ani de la eliberarea patriei.

Lucrătorii muzeului Brukenthal, 
bibliotecii „Astra“ şi Şcolii popu
lare de artă s-au oprit îndelung, în 
dezbaterile organizate, asupra pro
blemelor referitoare la dezvoltarea

artei, culturii şi cercetării ştiinţi
fice.

Tot în cursul ultimelor trei zile 
s-au mai ţinut adunări în care au 
fost prezentate şi dezbătute Tezele 
şi Directivele Congresului al X-lea 
al P.C.R., cu personalul coopera
tivei „Igiena“, cooperativei „Ghea
ta“, Grupului şcolar M.I.A. şi al 
altor întreprinderi şi uzine din 
judeţul şi municipiul Sibiu.

Cornel Cismaş (mijloc) respon
sabilul compartimentului C.T.C. 
al Fabricii de confecţii Sibiu, 
împreună cu Marin Ţană şi 
Dumitru Mihai, controlori 
C.T.C., ai brigăzii nr. I, efec- 
tuînd un ultim control al cos
tumelor înainte de expediere.

I
Citind Tezele Comitetului Cen

tral al Partidului Comunist Ro
mân pentru Congresul al X-lea al 
partidului şi Proiectul de Directi
ve am desprins, cu o deosebită 
satisfacţie politica neabătută pe 
care partidul nostru o duce şi în 
viitor în domeniul legislaţiei 
muncii, salarizării, organizării pro
ducţiei, forţei de muncă, asigură
rilor şi asistenţei sociale.

Aşa cum se arată în Proiectul 
de Directive al Congresului al 
X-lea, au fost create condiţii 
pentru asigurarea resurselor ne
cesare creşterii sistematice a ni
velului de trai. Începînd cu anul 
1967, un mare număr de salariaţi 
au beneficiat de sporirea salariilor 
mici cu un an mai devreme decît 
era stabilit. în cursul acestui an 
s-a aplicat la un număr mare de 
salariaţi noul sistem de salarizare, 
urmînd ca pînă la finele anului 
1969 să se aplice îiţ toate ramu
rile de activitate economică şi so- 
cial-culturală. De asemenea, pensia 
medie a crescut în perioada 1966 
—1968 cu 39 la sută faţă de 35 
la sută cît a fost prevăzut în pla
nul cincinal pentru anul 1970, s-a 
introdus sistemul de pensionare a 
membrilor G.A.P.ţ din anul 1969 
au sporit alocaţiile de stat pentru 
copii etc.

Din Tezele Comitetului Central 
şi Proiectul de Directive, am des
prins măsurile imediate care tre
buie luate pentru traducerea în 
fapt a prevederilor acestor docu
mente.

Pe prim plan se situează pro
blemele privind organizarea supe
rioară a producţiei şi a muncii, 
accentuîndu-se mai ales în dome
niul folosirii mijloacelor tehnice, 
a forţei de muncă şi a timpului 
de lucru. Totodată, unul dintre 
obiectivele de prim ordin care 
stau în faţa direcţiei noastre cons
tă în urmărirea şi controlul acţiu
nii de generalizare a experimen
tării noului sistem de salarizare 
şi majorarea salariilor.

In contextul preocupărilor noas
tre va sta abordarea ştiinţifică a 
problemelor legate de forţa de 
muncă existentă în judeţ precum 
şi în perspectivă; aplicarea în 
continuare a măsurilor privind 
restrîngerea neîntreruptă a cau
zelor ce generează accidente şi 
boli profesionale, creşterea răspun
derii în acest domeniu a condu
cătorilor din unităţile economice;

aplicarea riguroasă a legii pensii
lor şi folosirea cu cea mai mare 
eficacitate a mijloacelor materiale 
şi băneşti puse la dispoziţie de 
statul nostru pentru asigurări şi 
asistenţă socială; perfecţionarea 
continuă a legislaţiei muncii co
respunzător nivelului de dezvol
tare a economiei naţionale şi exi
genţelor impuse de dezvoltarea 
Vieţii noastre sociale.

Ne dăm seama că recentele do
cumente de partid conţin pentru 
noi sarcini de mare răspundere. 
De aceea vom ţine seama în în
treaga noastră activitate de faptul 
că omul şi nevoile sale stau 
în centrul atenţiei şi preocupărilor 
partidului şi statului, că baza trai
nică şi sigură pentru satisfacerea 
tot mai deplină a nevoilor omului 
o constituie creşterea productivi
tăţii muncii individuale şi sociale, 
sporirea continuă a eficienţei ge
nerale a activităţii economice.

Ing. IOAN VASIU
director la Direcţia pentru 
probleme de muncă şi ocrotiri 

sociale

Miercuri dimineaţa a părăsit Ca
pitala delegaţia Partidului Comu
nist Român, condusă de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, secretar gene
ral al C.C. al P.C.R., care va par
ticipa la Consfătuirea internaţio
nală a partidelor comuniste şi 
muncitoreşti de la Moscova.

Din delegaţie fac parte tovarăşii 
Paul Niculescu-Mizil, membru al 
Comitetului Executiv, al Prezidiu
lui Permanent, secretar al C.C. al 
P.C.R., Gheorghe Stoica, membru 
al Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R., Mihai Dalea, secretar ai 
C.C. al P.C.R., Ştefan Voicu, 
membru al C.C. al P.C.R., Vasile 
Vlad, membru supleant al C.C. al 
P.C.R.

La plecare pe aeroportul Bă- 
neasa, delegaţia a fost salutată de 
tovarăşii Ion Gheorghe Maurer, 
Gheorghe Apostol, Emil Bodnaraş, 
Chivu Stoica, Virgil Trofin, Ilie 
Verdeţ, Maxim Berghianu, Florian 
Dănălache, Constantin Drăgan, 
Janos Fazekas, Petre Lupu, Ma
nea Mănescu, Gheorghe Rădulescu, 
Leonte Răutu, Vasile Vîlcu, Şte
fan Voitec, Iosif Banc, Petre Bla-
jovici, Dumitru Coliu, Emil Dră-HMMUai ■<.■«»»*.-» ■ *- - — -
i'opa, JJumitru Popescu, Vasile 
Patilineţ, dp vicepreşedinţi ai 
Consiliului de Stat şi ai Consiliu
lui de Miniştri, membri ai C.C. al 
P.C.R., ai Consiliului de Stat şi ai 
guvernului, conducători ai institu
ţiilor centrale şi organizaţiilor 
obşteşti.

Au fost de faţă A.V. Basov, am
basadorul Uniunii Sovietice ia 
Bucureşti, şi membri ai amba
sadei.

Pe aeroport, membrii delegaţiei 
au fost salutaţi cu căldură de un 
mare număr de locuitori ai Capi
talei. Un grup de pionieri a oferit 
fiori tovarăşului Nicolae Ceauşescu 
şi celorlalţi membri ai delegaţiei. 

*
*  *

MOSCOVA 4 — Coresponden
tul Agerpres, N. Cristoloveânu, 
transmite: Miercuri, la amiază, a 
sosit la Moscova delegaţia Partidu
lui Comunist Român, condusă de 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, se
cretar general al C.C. al P.C.R., 
care va participa la Consfătuirea 
internaţională a partidelor comu
niste şi muncitoreşti.

La aeroportul Vnukovo, delega
ţia Partidului Comunist Român a 
fost întîmpinată de tovarăşii L, l. 
Brejnev, secretar general al C.G. 
al P.C.U.S., N. V. Podgomîi, K. T, 
Mazurov, membri ai Biroului Po
litic al C.C. al P.C.U.S., K. F. Ka- 
tuşev, secretar al C.C. al P.C.U.S.,
K. V. Rusakov. membru al Cmnî-,
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G. I. Stepakov, membru al C.C. al 
P.C.U.S., şef de secţie la C.C. al 
P.C.U.S., şi de alte persoane ofi
ciale.

Au fost prezenţi Teodor Mari- 
nescu, ambasadorul Republicii So
cialiste România în U.R.S.S., şi 
membri ai ambasadei.

In secţia maşini cu inele a întreprinderii „Firul roşu“ Tălmaciu.

informaţiiINFORMAŢII
Şoseaua Sibiu—Ocna Sibiului

Corespondentul nostru Samoilă Mocanu ne informează că s-a 
dat în folosinţă la termen, pe întreaga lungime, şoseaua asfaltată 
Sibiu — Ocna Sibiului. Lucrarea, care face joncţiune cu drumul 
naţional E 15, a fost continuată cu covor de asfalt pe încă 12,500 
km. v

Prin darea în folosinţă a acestei noi căi rutiere se asigură o le
gătură mai uşoară cu staţiunea Ocna Sibiului

INFORM AŢI!
I n o v a ţ i i

La cabinetul tehnic al fabricii „Li
bertatea“ din Sibiu au fost înre
gistrate două inovaţii aflate în pre
zent în faza de experimentare. Pri
ma, realizată de inginerul Richard 
Wittenberger, constă în confecţiona
rea unui tub de pretort din ţeava 
de polietilenă, iar cea de-a doua in
titulată „Dispozitiv de rectificat ci
lindri de cauciuc“ a fost realizată 
de Nicolae Gîrleanu şi Simion Mo- 
raru. Ambele inovaţii vor fi utili
zate în secţia filatură a fabricii.

>
i

Noi capacităţi 
de producţie

în cursul acestei săptămîni, 
la fabrica de cărămidă din ora
şul Dumbrăveni, aparţinînd în
treprinderii de industrie locală 
Mediaş, s-au dat în folosinţă 
două cuptoare de ars cărămidă, 
avînd fiecare o capacitate de 
55 000 bucăţi lunar.

Nou sistem  de filtrare  a mierii
Inginerul Mircea 

Veştemean şi loan 
Luca de la între
prinderea de omo
genizare a mierii din 
Sibiu au prezentat 
o inovaţie privind 
un nou sistem de 
filtrare şi egalizare 
a loturilor de miere

de albine destinate 
exportului. Prin 
procedeul propus, 
care constă în utili
zarea sitelor Ia sis
temul de filtrare, 
materia primă este 
menţinută în camera 
de lichefiere pînă 
la scoaterea în bi

doane, neţinîndu-se, 
deci, pînă la o flui
dizare completă. Fil
trarea se realizează 
chiar la ieşirea din 
omogenizator, înlă- 
turîndu-se posibili
tatea pătrunderii 
impurităţilor 
mierea finită.

in

INDUSTRIA CĂRNII SIBIU

N O D U L  G O R D I A N
® „De 17 ani de-a v-aţi ascunselea" 
® Un om cu relaţii...
® 123000 lei imputaţii. „Merge perfect“ 
m Banii statului la discreţia slujbaşilor

Sínt puţini dintre consumatorii 
de carne din Sibiu care să nu fi 
auzit de Dumitru Lungu, directo
rul de la Industria cărnii Sibiu, 
Gei ce-I cunosc vorbesc ca despre 
omul cu cele mai „cultivate“ re
laţii. Directorul însuşi a ţinut să 
ne imprime acest termen, lăudîn- 
du-se necontenit cu relaţiile sale, 
care îl ajută să-şi realizeze planul, 
să fie amic cu toţi.

însoţiţi de un jurist de la Con
siliul judeţean al sindicatelor şi de 
doi membri ai Comisiei economice 
a Comitetului judeţean de partid,

am poposit la întreprinderea con
dusă de Dumitru Lungu. „Merge 
perfect“ — ne-a încredinţat el. A 
început să ne copleşească cu de
bitul său verbal. în cinci minute 
a fost uluitor. A zugrăvit cele 
mai roze situaţii. Directorul este 
omul „cel mai intransigent“. De 
aceea merge totul „ca pe roate“. 
Orice abatere de la disciplina 
muncii este sancţionată după cum 
se cuvine. Ne-a fost prezentată de 
îndată o listă întreagă cu sala
riaţii care au absentat cite o zi 
S-au luat măsuri eficiente. Le-a

fost tăiat salariul pe ziua respec
tivă, precum şi sporul de vechime. 
Dura lex sed lex !

„Planul la carne de miel a fost 
realizat, de asemenea .. . Benefi
ciarii noştri sínt extrem de mul
ţumiţi“ — ne spunea.

S-ar părea că o adevărată per
fecţiune stăpîneşte întregul meca
nism al acestei întreprinderi. Cer
cetările făcute, însă, arată o altă 
faţă a lucrurilor. Pentru întreprin
dere lucrează 71 de achizitori şi 2T 
de recepţioneri îndrumători. Ce 
spun scriptele ? în rîndul celor 
din urmă amintiţi sínt 18 cazuri 
de litigii. Li s-a imputat suma 
de. . .  123 000 lei. Pentru ce ? 
Pentru apreciere greşită a anima
lelor achiziţionate, fapt care atra
ge după sine serioase prejudicii 
aduse întreprinderii. Mai precis, în 
loc de categoria a Il-a, unele ani
male au fost cotate la categoria 1 
sau de la a IlI-a la a II-a. Acesta, 
însă, este numai un aspect al pro
blemei. Pe de altă parte sínt ne

numărate sesizări ale producători
lor care au contractat animale. 
S-au plîns că acestea le-au fost 
încadrate în categorii inferioare 
celor reale. A fost nevoie de litigii 
pentru a-şi primi drepturile. Cîţi 
dintre ei, însă, nu vor fi renunţat 
la reclamaţii, litigii ? Oricum, da
tele de mai sus scot în relief 6 
evidentă lipsă de competenţă a 
salariaţilor în cauză — oameni 
care au de plătit zeci de mii de 
lei. Aurel Barac şi Nicolae Mihaî 
datorează nu mai puţin de 29 979. 
lei, Eugen Cojocara, 5 432 lei. Nu 
de mult a fost dată sentinţa in
tr-un alt proces. Moise Seuchea,- 
recepţioner, s-a judecat cu între
prinderea pentru suma de 44 823 
lei, rezultată din miraculoasa lipsă1 
a 2 600 kg carne, provenind de la 
70 de vite. Instanţa a hotărît că 
suma o va plăti întreprinderea.

(Gontinuare în pag a 11-aj»
MARIN NIŢA
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Intre vocaţie
Există, desigur, riscuri ine

rente fiecărei meserii, deci şi 
celei de cineast, chiar dacă cel 
care o exercită n-ar fi un no
vice în ale filmului şi s-ar nu
mi, de exemplu, André Cayatte. 
Spre satisfacţia spectatorului, 
regizorul filmului se numeşte 
André Gayatte şi acesta în
fruntă, de la început, nişte 
riscuri care nu sínt dintre cele 
mai mici.

Intr-adevăr, gîndind lucrurile 
apriori, Riscurile meseriei, de-

I şi se construieşte şi pe cîteva
' nirrtuwî OA A-fn/sriscuri, se efec- -  
I tuează cu sigu-,
S ranţă profesio- 
I nală, conducînd 

spre o finali
tate artistică a 
cărei calitate esenţială ni se 
pare a fi aceea a acurateţei. 
Calitate intrinsecă lucrului să
vârşit de maeştrii oricărei me
serii.

Revenind, existau deci 
ţ  riscurile utilizării unui număr 
S însemnat de interpreţi adoles- 
Ş cenţi; poate şi riscul de a ape

la la un debutant în film, 
chiar dacă acesta se afirmase 
în alte zone ale artei, chiar 
dacă debutantul este şansone-

îVUvV'-'-cronica de film

I tistul Jacques Brel, premiat de
A poHomi o TTVnr'ir’orzQ nontrilAcademia Franceză pentru 

|j poezie (chiar sau cu atît mai 
S mult cu cit el apare alături de 
I tulburătoarea Emmanuelle Ri- 
‘ va). Apoi, un anume melodra- 

matism, strecurat în trama su
biectului, precum şi formula 
puţin riscată a construcţiei, 
constînd în abandonarea cursi
vităţii naraţiunii, în descom
punerea acesteia, rezultînd u- 
nităţi de analiză (filmul ar pu-

bănuielile, oferindu-ne certitu
dini asupra calităţii, presupu
nând că nu ştim despre meda
lia de aur, oferită de cinema
tografia franceză peliculei în 
cauză, pentru cel mai bun film 
al anului 1967.

Riscurile meseriei demons
trează cum riscurile posibile 
se transformă în calităţi: ado
lescenţii şi copiii, struniţi mi
raculos, se dovedesc interpreţi 
sensibili, trăind emoţii şi spe
cifice vîrstei şi exprimate cu 
un dozaj sever cenzurat. Mai 

departe, Jacques 
Brel are acel |  
lucru atit de S 
plăcut cînd il în- |  
tîlnim, numit  ̂
farmec, plus o ' 

prezenţă artistică specifică ce- l 
lor familiarizaţi deplin cu pla-  ̂
toul de filmare; dar asta ne |  
face să credem încă o dată în  ̂
omniprezenţa regizorală. Aşa- ţ 
dar, Jacques Brei ne prile- s 
juieşte satisfacţia deplină a u- |  
nei rezolvări moderne a rolului, S 
izbutind, împreună cu Emma- 
nnuelle Riva, un cuplu care 
rămîne unul din cele mai re
liefate locuri ale filmului.

în sfîrşit, melodramatismul 
se păstrează atît cît, în alchi
mia prestigioasă a elaborării 
filmului, devine plăcut sau, 
mşi mult decît atît, necesar.

Pentru că se confundă feri- |

.....a p .- y*

g l i i

I. F. Sibiu. Parchetul de exploatare Crăcîuneasa. Se transportă buştenii la rampa de încăreare.

endă

I tea fi luat drept film-anchetă),
 ̂ ronoforo Q nrmr' rornnctîtnirirepetarea unor reconstituiri

pîndite de ceea ce poate de
veni senzaţie de plictiseală, 

riscuri care se asociazăI sínt
S celorlalte.
I Deci, aceasta ar fi teoretic 
Í starea de lucruri, căci viziona- 
I rea ne obligă să abandonăm

cit cu duioşia.
RAREŞ CORNEA

P.S. In prima zi a săptămînii, 
în locul jurnalului de actuali
tăţi, la cinematograful „Tine
retului“, ni s-a oferit cîteva 
minute de proiecţie despre . . .  
riscurile şoferitului. Dorind să 
fie amuzanţi, realizatorii supra
pun imaginile maşinilor şi ale 
viitorilor şoferi, unui fond mu
zical în care revin motive din 
„Simfonia destinului“. Dar, 
despre gusturi. . .

R. C.

in  alb-negru
(Prin satele comunei Roşia)

Culesul cireşelor la ferma nr. 2 a I.A.S. Apoldu de Sus.
m  mm mm mm» mm  litt'.; &áSQSdl &UÎ&2ÂSi

Pe drumul spre Agnita, cobo- 
rînd în stînga, Daia te întîmpină 
amorţită. Urcăm spre monumentul 
care aminteşte jertfele anilor 1916 
——1918 şi printre fîşii de verde a- 
prins, compunînd un covor impre
sionant prin varietate şi tonuri 
optimiste, ne apropiem de Roşia 
— reşedinţa comunei. Un colectiv 
al Comitetului judeţean de partid 
„scormoneşte“ în toate ungherele, 
judecind lipsurile, ajutînd concret 
la eradicarea lor.

Urcînd din Roşia, drumeagul 
desparte două tarlale. Una a fer
mei Noul şi alta a cooperatorilor 
din Roşia. Diferenţa vizibilă ne 
pune pe gînduri. In stînga, la co
operatori, buruiana se răsfaţă 
parcă nestingherită. în dreapta, 
şiruri drepte erbicidate, curate ca 
lacrima, vorbesc despre o altă or
ganizare. Să fie nişte condiţii o- 
biective?

. . .  Din Daia cotim . spre stînga 
pe lingă acareturile cooperativei. 
Flăcăiandrul care îndeamnă cînd 
şi cînd bidiviii, trage brusc hăţu
rile. Un podeţ „în suferinţă“ ne 
barează calea spre drumeagul „In 
nisipuri“. Alături, şanţul săpat a- 
dînc spre a nu trece n ici. . .  lă
custa. O luăm, pe alte urme, prin 
proprietatea cooperativei. Ne a- 
mintim că cu două zile în urmă 
am păţit la fel. Şi cînd te gîndeşti 
că-i vorba doar de 2—3 seînduri
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(Urmare din pag î)

Directorul ne prezenta drept reale 
nişte cauze care în sentinţa jude
cătorească nici nu existau. Ce de
notă aceasta, oare? O îngrijoră
toare lipsă de răspundere faţă de 
obiectivitatea lucrurilor. Cine va 
plăti, în fond ? Statul, ai cărui 
bani sínt lăsaţi la voia întîmplării, 
la discreţia slujbaşilor.

Dar să aruncăm o privire şi a- 
supra altor probleme. Am luat re
laţii de la I.C.S. Alimentara Sibiu, 
unde am stat de vorbă cu Alexan
dru Şandor şi Ion Artimon, şefi ai 
serviciului comercial, precum şi cu 
Ion Klein, merceolog. „De nenu
mărate ori maşinile noastre, tri
mise la abator după carne, s-au 
întors goale. Lipsea directorul şi 
nu s-a putut face nimic. „Nu ne-a 
lăsat nici o vorbă tovarăşul direc- 
tor, spuneau ceilalţi salariaţi ai 
întreprinderii“. Pentru că nu se 
mişcă absolut nimic fără director. 
La Industria cărnii nu este o pla
nificare. Totul rămîne la latitudi
nea directorului. Este un joc de-a 
v-aţi ascunselea care personal ştiu 
că durează de cel puţin 17 ani. 
Niciodată nu putem şti dacă a 
doua zi primim sau nu carne. Car
nea se desface caldă, ca perisabi
litatea să intervină ulterior. Din 
cauza lipsei de planificare, ni se 
dă, uneori, un singur fel de car
ne, de exemplu de miel. La prînz 
se dau telefoane la organele de 
conducere că noi refuzăm să luăm 
came de porc“. Sínt cîteva doar 
din cele ce ni s-a spus de către 
unul dintre beneficiari.

Totul rămîne, deci, la voia în
tîmplării. Directorul de la Indus
tria cărnii este alfa şi omega. Dacă 
lipseşte din întreprindere, întregul 
proces al livrării este perturbat. 
Trebuie să vină directorul. Comi
tet de direcţie, oare, nu există ? 
Care îi este menirea ? Printre al
tele am aflat că D. Lungu a urmat 
anul acesta cursurile Şcolii de 
maiştri. Pentru aceasta a trebuit 
să lipsească de la întreprindere. 
Abia în aprilie a obţinut aprobare, 
dar în care era specificat ca orele 
lipsite de la serviciu să-i fie reţU 
nute din salariu. Lucrul acesta nu 
s-a făcut De ce ? Sute de ore ne
lucrate i-au fost plătite directoru
lui, în timp ce treburile la între
prindere mergeau slab. Nimic de 
zis. Faţă de ceilalţi salariaţi, di
rectorul a fost „corect“. Le-a tăiat

cu toată seninătatea sporul de ve
chime. Cum justifică, însă, abuzul 
săvîrşit în ceea ce-1 priveşte ?
Dincolo de vorbăria nesfîrşită, fap
tele sínt mai elocvente. Ne-am 
pus întrebarea: ce l-a determinat 
să se înscrie la şcoala de maiştri? 
(Reţinem că pentru aceasta tre
buia să absenteze de la slujbă). 
Ce anume ? Nesiguranţa pentru 
funcţia ocupată sau neîncrederea 
în cei ce l-au pus să conducă o 
întreprindere ?

Am reţinut, de asemenea, plăce
rea cu care rosteşte euvîntul rela
ţii. De unele ne-am convins şi 
noi. Dar în ce sens ? întreprinde
rea are şi magazine în care se 
desfac subproduse şi specialităţi 
de carne. Şi totuşi aici au fost 
dirijate unele cantităţi de carne. 
Pentru cine, căci în vînzare nu se 
puteau pune ? Relaţiile . . .  Cuvînt 
magic pe care îi place să-l ros
tească mîndru.

Dincolo de relaţii, însă, nu pu
tem să nu observăm şi altă reali
tate. O bună parte din angajaţi 
dovedesc incompetenţă profesio
nală. Directorul însuşi se mulţu
meşte să se creadă un „descurcă
reţ“. Că treburile merg, totuşi, 
tîrîş, nu importă. întreprinderea 
trebuie să suporte zeci de mii 
de lei pagube. Directorul „uită“ 
că încasează ore pe care nu le 
prestează. Ore în care nu se mişcă 
nimic în întreprindere fără el. 
Unele cantităţi de carne se vînd 
după alte criterii decît cele stabi
lite. Aprovizionarea unităţilor cu 
carne rămîne l a . . .  latitudinea 
unui om, a directorului. Un joc 
de-a v-aţi ascunselea care conti
nuă de ani de zile . . .

Este evident că remedierea a- 
cestei stări de lucruri nu suportă 
amînare. O reorganizare, o punere 
pe făgaşul normal a treburilor ce 
privesc bunul mers al Industriei 
cărnii şi aprovizionării cu carne 
se impune cu stricteţe. De aseme
nea, se cere o încadrare potri
vită a unor angajaţi competenţi.

în termen de 10 zile aşteptăm 
răsouns Ia acest material.

La în ch id erea  ed iţie i

N. R. Cu puţin timp înainte de 
încheierea paginii, am fost^ in
formaţi că lucrători ai miliţiei au 
depistat ieri un achizitor de ani
male al Industriei cărnii Sibiu

care tocmai ieşea din întreprindere 
cu o cantitate de carne de vită, 
a-ntîia, proaspătă, fără... os. Achi
zitorul loan Drăgoi o... „cumpă
rase“ din „hală“. Portarul, loan 
Popa, s-a nimerit tocmai într-una 
din clipele sale de miopie de care 
suferă... cînd trebuie.

Considerăm inutil orice fel de 
comentariu !

JOIA VIITOARE COLIMATO
RUL VA FI ÎNDREPTAT SPRE 
MEDIAŞ.

ori lemne. Să fie mai „rentabilă“ 
formarea potecii prin cîmpul coo
perativei? Ce zice primarul? Ce 
zic cei din cooperativa agricolă?

. . .  Caşolţ ne întîmpină jos, de 
cealaltă parte a dealului, cufundat 
în linişte. înainte de a intra în 
sat, în dreapta, pe o frumoasă 
tarla cu grîu, un colos de fierărie 
ruginită, mîncată avan de ploi şi 
ninsori stă desfăcută. Căzută şi 
deformată a reuşit să distrugă o 
parte de recoltă. „Electromontajul 
afirmă că ne va plăti despăgubi
ri“ — zice Nicolae Naşcu, secre
tarul organizaţiei de bază, brigada 
Caşolţ (C.A.P. Cornăţel). Pînă la 
despăgubiri ne mai gîndim la re
colta distrusă, la fierul vechi iro
sit (sub zodia ruginii) şi ne mai 
gîndim că, pentru ambele laturi, 
pierderile se datoresc lipsei de 
preocupare.

■B-

La sediul brigăzii din Caşolţ, un 
televizor aşteaptă de ani de zile 
(aproximativ 3—4 ani) „dreptul“ 
de a-şi îndeplini menirea. Nimeni 
nu-i acordă atenţie „mădularului“ 
stricat şi, drept consecinţă, aşteap
tă zile mai senine. „De ce?“. Nu 
găsim răspuns. Probabil nu au ne
voie de el. Poate are nevoie şcoa
la, căminul? Nu, şcoala are altul. 
Totuşi, e vorba de cîteva miişoa- 
r e . . .

In localul grădiniţei, biblioteca 
ocupă o săliţă de cîţiva metri pă
traţi. Intrarea blocată de un lacăt 
care se scoate cu cui cu tot din 
seîndură. Bibliotecă? Aş! Patru 
dulapuri cu cărţi în indicibilă ne
orânduială. Rupte, ferfeniţite, dis
parate, amestecate, ziare aruncate 
anapoda. Colecţii? Nici una, A, ba 
da, „Drum Nou“ din 1957. Unul 
din dulapuri. Inventar aproxima
tiv: cărţi, reviste, hîrtii, 1 (un) li
ghean, 1 (una) perie de rădăcini, 
1—2 (una-două) cutii de şah, re- 
my, 1 (una) lopăţică pentru joaca 
puştilor şi multă . . .  multă negli
jenţă. Ş i. . .  gospodara: prof. Ma
ria Dobrotă. Intervieăm pe direc
torul căminului, prof. Gh. Tatu.

j,Nu am nici o răspundere pentru 
bibliotecă. Control? N-o controlez 
eu! Acţiuni cu cartea? . . .  ?!? N-am 
ştiut că am vreo responsabilitate!

Nu-i mai puţin adevărat că ni
meni n-a pus mîna pe nimic aici. 
In soba, impropriu plasată, nu s-a 
făcut foc toată iarna. Ştie cineva 
din comuna Roşia (dintre oficia
lităţi) de existenţa bibliotecii? Ne 
îndoim.

Directorul şcolii din Noul ne 
semnalează necazurile pe care le 
are cu şcolarizarea. Mulţi copii nu 
frecventează regulat. Cauze? Iată 
una exemplificată: unii părinţi îşi 
iau copiii de la şcoală şi-i duc la 
muncă la C.A.P. (Grancea Gheor- 
ghe, luat de tatăl său la ciurda de 
viţei). Ştie conducerea cooperativei 
că există dispoziţii care interzic 
angajarea şi folosirea şcolarilor la 
muncă? Apoi, nu cumva ar fi tre
buit şi consiliul popular să ajute 
mai mult şcoala din acest punct 
de vedere? Mai ştim de nişte pre
vederi legale care permit amen
darea celor recalcitranţi. De ce nu 
se aplică?

Cetăţenii din Noul şi Caşolţ se 
plîng de faptul că pentru orice 
„hîrtie“ trebuie să se deplaseze 
la Roşia.

Există pe undeva un grafic de 
deplasare a tovarăşilor de la con
siliul popular în sate, dar a ră
mas . . .  grafic mort. Şi doar şi în 
acest sens există prevederi şi dis
poziţii . . .

. . .  Neîndoios, o şedere de cîteva 
zile îţi revelează faţete multiple 
ale vieţii şi muncii oamenilor. U- 
nele, cum spuneam, vor face o- 
biectul altor intervenţii. Deocam
dată, am alcătuit această agendă 
în alb-negru asupra căreia credem 
necesară privirea atentă a celor 
interesaţi. Poate că-s mărunţişuri 
poate că nu chiar. Oricum, le-am 
adunat pe foaie spfe uzul şi aple
carea celor trăitori pe aceste fru
moase locuri__Şi, evident, pen
tru remediere.

VICTOR DOMŞA

azi uzim m m m a  m

ANIVERSARI
,m Se împlinesc 150 de ani de la 

naşterea astronomului englez J. C. 
Adams (m. 1892).

,®, 190 de ani de la naşterea lui 
Gheorghe Lazăr, iluminist roman, 
fondatorul învăţămîntulul în limba 
naţională în Ţara Românească (m. 
1823).

,a  110 ani de la naşterea lui Cons
tantin Nottara, actor român, una 
dintre personalităţile cele mai de 
seamă ale teatrului românesc (m. 
1935).

21,45 Mîndrie. Versuri închinate 
partidului.

22,00 Concursul laureaţilor celui de-al 
5-lea concurs naţional al cîn- 
tăreţilor şi instrumentiştilor. 
Transmisiune de la Sofia.

22,40 Artă plastică.
22,55 Şcoala specială de miliţie — re

portaj filmat.
23,05 Romanţe.
23,10 Telejurnalul de noapte.
23,35 închiderea emisiunii.

CINEMA
TIMPUL SIBIU: PACEA: Tarzan, omul

junglei (orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,00); ARTA: Călugăriţa şi co
misarul (orele 10,00; 12,00; 14,30; 15,30;

18,30; 20,30); TINERETULUI: Riscu
rile meseriei (orele 10,00; 12,00; 14,30; 
16,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Paşa
(orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00; 
21,15); TINERETULUI: Micul fugar 
(orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30); UNI
REA: Careta verde (orele 10,00; 16,00; 
18,00 şl 20,00).

CISNADIE: POPULAR: Acest pă- 
m înt este al meu (orele 11,00; 14,00; 
16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Rio Bravo, se
riile I şl II (orele 10,00; 16,00; 19,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Surpri
zele dragostei (orele 17,00 şl 19,00).

BAZNA-BÄI: Un dolar găurit
(orele 17,00 şl 19,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Heroina (orele 18,00 şl 20,00).

OCNA SIBIULUI: Jurnalul unei 
femei în alb (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
O fată ciudată (orele 17,po şi 19,00).

Soarele răsare la 4 h şl 32 m şl 
apune la 19 h şl 56 m. Vreme în 
general umedă cu cerul mai mult 
nnros. Temporar vor cădea preci
pitaţii sub formă de ploaie. Vîntul 
va sufla slab din sectorul nord-ves- 
tic. Temperaturile minime vor fi cu
prinse între 7 şi 8 grade, iar cele 
maxime vor oscila intre 15 şl 17 
grade.

TELEVIZIUNE
10.00 Limba germană. Lecţia 58 

(reluare).
10.30 Pentru elevi: Consultaţii la fi

zică. Tema: Semiconductor!.
11.00 Ce aţi dori să revedeţi? Fil

mul artistic: „Dragoste tîr-
zie‘‘.

12,55 închiderea emisiunii de dimi
neaţă.

17,15 Telex TV.
17,20 Albă ca zăpada şi cel şapte pi

tici (III). Prezintă Teatrul de 
păpuşi al Palatului pionierilor 
din Bucureşti.

17.35 Limba rusă. Lecţia 59.
18.00 Studioul pionierilor — „Atenţie, 

filmăm !“
18.30 Telejurnalul de seară
19.00 Campionatul european de box. 

Semifinale (Interviziune. Euro- 
viziune).

Cadru din füimii CALIT, W:ŢA Şl CO!\l’S\RUI , care rulează la 
cineuiatojţraful „Arta“ din Sibiu

Preţuri la legume-fructe
Preţ lei

Produsul U/M cumpărare plafon vtnzare

Roşii seră 
Castraveţi salată 
Varză timpurie 
Cartofi timpurii 
Mazăre verde păstăi 
Ridichi vară 5 buc. 
Ustoroi verde 5—7 fire 
Căpşuni
Cireşe nepletroase

Extra I II Extra I ii

kg ___ 9,75 8,00 6,50kg —• — — 5,00 4,00 3 00kg —• — — 5,00 4,00 3,00kg — — — — 4,70 - 3,60kg — — — — 2,15 _leg. — 0,60 0,45 — 1,00 0,80leg. — — — — 1,20 1,00
kg — — — a,oo 7,25 5,00
kg — — — 7,20 5,60 4,30

Preţurile intră în vigoare i
— cumpărarea: 5 iunie 1969, ora zero.
— vînzarea: 7 iunie 1969, ora zero.
Temei legal: decizia nr. 315/4 VI, 1969 0.P.J. Sibiu.

LICEUL AGRICOL SIBIU
str. Banatului nr. 2

primeşte înscrieri la concursul de admitere pînă la data de 
17 iunie inclusiv, pentru specialităţile: cadastru şi organizarea 
teritoriului; contabilitate şi merceologie agricolă; mecanică agri
colă; veterinară şi zootehnie.

Se primesc absolvenţi ai şcolii generale vîe 8 ani, pînă la 17, 
ani din orice localitate şi judeţ.

Odată cu cererea se va depune certificatul de absolvire a 
8 clase, certificatul de naştere (copie) şi certificatul medical cu 
analizele indicate.

Şcoala asigură cazarea şi masa în internat, iar elevii cu rezul
tate bune la învăţătură vor primi bursă de stat.

Informaţii suplimentare la telefon 14037.

Uzina chimico-metalurgică 
din Copşa Mică

angajează u rgen t:
— lăcătuşi mecanici
— rabotori
— frezori
— strungari în fier
— sudori cu gaze şi electric.
— tinichigii indust.
— fochişti cazane aburi
— maşinişti pod rulant

— categ. 5—8
— categ. 5—8
— categ. 5—8
— categ. 5—8
— categ. 5—8
— categ. 5—7
— categ. 4—5
— categ. 4—6

— muncitori necalificaţi.
Pentru informaţii suplimentare la serviciul personal, 

telefon 32 interior 135 sau la sediul uzinei din Copşa 
Mică.

v MJMb A

Grupul şcolar
de industrializare a lemnului

Sîb*u
angajează:

profesori de limba română, matematică, fizică, chimie 
şi educaţie fizică, plata cu ora, pentru perioada 16 iunie 
— 13 septembrie 1969. Solicitanţii se vor adresa la 
direcţiunea şcolii din strada Movilei nr. 8, tel. 13423.

LR.U.M. Sibiu
primeşte înscrieri la cursurile de calificare de scurtă 
durată, cu participare în producţie pentru următoarele 
meserii:

— strungar
— frezor
— rectificator
— lăcătuş
— termist tratamentist 

Condiţii de admitere pentru înscriere:
— absolvent a 7 sau 8 clase elementare
— vîrsta 16—18 ani sau cu stagiul militar satisfăcut, 

pînă la vîrsta de 42 ani.
înscrierile se fac pînă la data de 30 iunie 1969, zilnic 

între orele 10—15 la biroul personal, str. J. S. Bach 
nr. 4, telefon 11775.

Cursanţii pe timpul cursului de calificare vor fi 
salarizaţi.

Inspectoratul silvic Sibiu
Bulevardul Victoriei nr. 1

recrutează candidaţi, absolvenţi a 7 sau 8 clase elemen
tare, pentru şcoala profesională de pădurari cu durată 
de 2 ani din localitatea Gurghiu. Vîrsta candidaţilor 
18—35 ani.

şi
candidaţi, absolvenţi de liceu, pentru şcoala tehnică de 
tehnicieni silvici Brăneşti, cu durata de şcolarizare de 
4 ani.

Pentru informaţii suplimentare cei interesaţi se pot 
adresa la biroul personal, zilnic între orele 7—15 sau 
telefonic la telefon 1 20 16.

r í'-víf-; Vif.

Vînd „Dacia“ 1100 nedegresată. Telefon 11520, orele 7—14. Sibiu.
Vînd maşină tricotat Knittax, în stare bună. Răşinari nr. 842.
Pierdut mapă neagră cu cărţi teoria muzicii. Adresaţi AndreMProşI 

teanu Sibiu, str. Gheorghiu-Dej, bloc 2, scara I, ap. 7.
Vînd 20 stupi noi multietajaţi cu trei caturi şi roi, faguri'si miere 

Sibiu, telefon 71542, Velţan.
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„Marele nostru înaintaş, primul 
agronom român. Ion lonescu de la 
Brad, în a sa monografie „Agricul
tura română în judeţul Mehedinţi’ , 
a scris: „ .. .nu este pământul rău, 
ci doar cultivatorii care nu caută 
de dînsul sínt rai“. De aici desprin

dem faptul că solul, de orice tip ar 
fi el, îşi poate mări mereu capaci
tatea lui productivă prin intervenţia 
ştiinţifică a omului“.

Acad. prof. GHEORGHE 
ION ESCU-ŞIŞEŞTI

1. Azofaiu!—meteorit. Va mai auzi 
acest porumb ciopofeiu! morii?

2. Cartofii se plantează... toamna. 
Fenomenul Prometrin.

3. Inul —marele învins al indolen
tei şî ilustru! învingător al 
competiţiei rentabilităţii.

4. Ceea ce aparfîne omului...
în cooperativele agricole unde 

fondul funciar este folosit în mod 
ştiinţific, unde lucrările solului 
sínt făcute diferenţiat, la timp şi 
la un înalt nivel agrotehnic, rezul
tatele de producţie la princinalele 
culturi se înscriu în zona recordu
rilor. în acele unităţi unde dom
neşte empirismul în aplicarea lu
crărilor agricole, recoltele sínt 
slabe, rezultatele economico-finan- 
ciare ale activităţii sínt submedio
cre. Conducătorii, specialiştii aces
tor unităţi şi-au făcut un obicei

din a-şi motiva inactivitatea prin 
„condiţii obiective, condiţii speci
fice“.

în ancheta noastră, întreprinsă 
în trei cooperative agricole de pro
ducţie de pe Valea Oltului, ne-am 
propus să argumentăm ştiinţifio 
inconsistenţa acestor motivări, de- 
monstrînd totodată, că producţiile 
bune se pot obţine numai prin a- 
plicarea unei agrotehnici moderne, 
bazată pe cele mai noi cuceriri 
ştiinţifice şi tehnice din acest do
meniu.

Cooperativa agricolă 
din Semem

1 însoţiţi de specialistul 
_ unităţii inginerul L. Blaga, 

vizităm cîmpurile semănate 
cu porumb. Tarlaua „Hulboaie“, în 
suprafaţă de 40 hectare, situată
în lunca Oltului. Cultura a răsă
rit foarte neuniform. Rînduri în
tregi nesemănate, altele — cu dis
tanţa de 1,5—2 m între ele. Lîngă 
plante — bulgări de azotat de a- 
moniu, cu un diametru de 3—4 
cm. Azotat-meteorit! Azotatul de 
amoniu, „aplicat“ în acest mod cu 
totul original cu o săptămînă în 
urmă, a „suportat“ căldura soare
lui, s-a topit, amoniacul s-a vola
tilizat. „Nu se pierde mai nimic 
dacă azotatul de amoniu stă o 
săptămînă în bătaia soarelui“, a- 
firmă senin specialistul unităţii. 
Inginerul Constantin Jurăscu, di
rector adjunct al Direcţiei agricole 
judeţene, este de altă părere: „Este 
inadmisibil acest mod de aplicare 
a azotatului de amoniu. Pentru ca 
eficacitatea să fie maximă, îngră- 
şămîntul chimic trebuia mărunţit 
pînă la maximum 3 mm diametru, 
iar încorporarea lui în sol să fie 
făcută în aceeaşi zi cînd a fost a- 
plicat lîngă rîndurile de plante“.

La Scoreiu, în tarlaua amintită, 
cu toate că se ştia că terenul „pu
ne probleme“, s-a discuit o sin
gură dată. Apoi s-au încercat se- 
mănătorile. Cea de tipul 2 SPC-2 
a lucrat, condusă de mecanizatorii 
loan Tudor şi loan Coman, doar 
cîteva ore. Şi a lucrat foarte prost. 
Cu 40 kg sămînţă la hectar (după 
afirmaţiile inginerului). Apoi a ve
nit mecanizatorul Partenie Moldo
van, cu un SPC-6, care a conti
nuat . . .  „opera iluştrilor săi îna
intaşi“. Rînduri întregi, nesemă
nate pe distanţe de 5—10 m. 
Pe o suprafaţă de 20 hectare, cul
tura s-a compromis, datorită lu

ărilor de pregătire a solului efec- 
Wate sub orice critică. Dar despre 
această . . .  compromitere, ingine
rul n-a suflat nici un cuvinţel. 
„Vom lucra foarte greu acest te
ren, care a fost pregătit rău în ve
derea însămînţării“, ne spune coo
peratorul Nicol ae Streza despre
lanul de porumb de la „Erariu“.

„Am semănat 265 hectare cu 
porumb, din care numai vreo 80 
în arătură de toamnă, reia firul 
discuţiei specialistul unităţii. A- 
vem o producţie medie planificată 
de 1 600 kg boabe la hectar. La 
noi, la Scoreiu, asta-i situaţia“. 
Mai notăm, ca ultim fapt: în timp

ce inginerul ne asigură că produc
ţia medie realizată în anul trecut 
a fost de 1 750 kg porumb, conta
bilul şef ne arată: 1 400 kg po
rumb boabe la hectar . . .

2  „Am plantat 145 hectare 
cu cartofi, din care trei hec- 

•  tare — cartofi timpurii, 
spune inginerul L. Blaga. Am apli
cat cîte 20 tone îngrăşăminte na
turale la fiecare hectar. Am arat 
tot terenul din toamnă. Am apli
cat şi 300 kg superfosfat la fiecare 
hectar. în aprilie am arat din nou. 
Apoi s-a făcut o discuire şi o gră- 
pare, după care s-a făcut planta
tul manual, în „urme“ executate 
cu cultivatorul adaptat.

Şi anul trecut am lucrat la fel. 
Şi am realizat vreo 6 300 kg tu
berculi de pe fiecare hectar din 
cele 180 cultivate. Pentru anul a- 
cesta avem o producţie medie pla
nificată de 10 500 kg. E mult prea 
mare pentru noi. Terenul nostru 
nu-i bun pentru cartofi“.

Vizităm tarlaua de cartofi „Pe 
vale“, în satul Sărata. Pe 18 hec
tare tufele de cartofi, pirpirii, sínt 
sufocate de loboda verde-neagră. 
„Se lucrează foarte greu, ne spu
ne cooperatoarea Emilia Călefar. 
Batem în „piatra“ asta de ne dor 
mîinile“. Aceleaşi cuvinte spuse şi 
de Floarea Solomon, Elena Lupea, 
Paraschiva Cîplea şi alte coopera
toare cu care am discutat.

„Terenul s-a bătătorit din cauză 
că aici au fost hrănite oile astă- 
iarnă, ne spune brigadierul de 
cîmp Andrei Pralea. Acum supor
tăm consecinţele neglijenţelor noa
stre: la echipa lui Toader Stoica 
5 cooperatori au prăşit 50 de ari 
în trei zile. Deci cam 3,3 ari de 
cooperator pe zi. Şi norma de lu
cru, votată de adunarea generală, 
este de 10 ari pentru 1,25 zile- 
muncă“.

Iată cum neglijenţa conducători
lor îngreuiază substanţial condiţiile 
de lucru ale cooperatorilor şi pre
judiciază realizarea producţiei pla
nificate.

3  Anul acesta s-au semănat, 
la Scoreiu, 110 hectare cu 

® in. „Asta după ce am reali
zat, în anul trecut, 78 000 kg tul
pini, de pe 100 hectare, ne spune 
specialistul unităţii. Cauze ? După 
ce l-am recoltat, au venit ploile,

Pe tarlalele C.A.P. din Porumbacu de .los se execută praşila mecanică 
la cultura porumbului.

aşa că inul „s-a topit" în cîmp. 
Am avut mult de lucru în această 
primăvară, cînd a trebuit să „cură
ţim“ terenul de tulpinile putrede, 
pentru a putea ara. Dar acum 
ne-am luat meseria în serios. Am 
arat în toamnă, pentru in, 48 hec
tare. Am discuit apoi terenul a- 
cesta de 2—3 ori (Vom vedea că 
aceste spuse rămîn .. . simple cu
vinte !). înainte am dat 300 kg su
perfosfat la hectar. Am semănat cu 
SU-29 fără tuburi. Cultura a răsă

radical, în primul rînd, concepţia 
despre muncă a celor ce conduc 
destinele unităţii.

întrebat despre „Registrul tehnic 
al culturilor“, inginerul L. Blaga 
afirmă că acesta este la . . .  Braşov 
Direcţia agricolă cunoaşte această 
situaţie? Şi dacă o cunoaşte, cum 
S-a permis să se ajungă aproape 
la mijlocul anului fără ca „oglinda 
activităţii inginereşti“ să fie ţinu1 
tă „la zi“ ? v

Despre calitatea lucrărilor exe

In tarlaua „Hulboaie“ din lunca Oltului, o semănătoare de porumb de 
tipul 2-SPC-2 este........plantată“ încă din 27 aprilie.

rit bine. Am făcut o prăfuire cu 
Heclotox — pe 10 hectare. Pe res
tul — cînd va fi nevoie. înainte 
de răsărire, am uitat să spun, am 
aplicat 100 kg de azotat de amo
niu la fiecare hectar“.

După ce îq anul trecut s-a „rea
lizat“ o producţie de numai 780 
kg/hectar, se pare că în anul aces
ta inul e în... mare cinste la Sco
reiu. Spuneam că „se pare“ motivat. 
„Inul nu are ce căuta la noi, afir
mă inginerul L. Blaga. Sínt ne
pricepuţi în meserie cei care cred 
că pe terenul în care merge car
toful (Şi am văzut cum !), se va 
face şi inul“.

Cooperativa agricolă din 
Scoreiu „pune probleme“ 

® serioase pentru organele ju
deţene. Este o unitate cu multe 
greutăţi. Aici trebuie schimbată

cutate de cooperatori, alături de 
exemplul concludent cu „azotatul- 
meteorit“, vom mai aminti unul. 
în ziua de 26 V. a.c., cooperatorul 
loan Vulcu, cu o prăşitoare trasă 
de cai, lucra în tarlaua de porumb 
„La plopi“. Era prima sa zi de 
lucru cu această unealtă. Dar or
ganele active erau boante ca vîr- 
furile furcilor de încărcat cartofi. 
Toată iarna cooperatorul, şeful de 
echipă, brigadierul, preşedintele 
unităţii, nu se îngrijiseră de ascu
ţirea unor banale fiare de prăşi
toare.

Mai sínt şi acestea . . .  „condiţii 
obiective" ?

Da, sínt. La fel ca „azotatul-me- 
teorit“, la fel ca topitul inului în 
cîmp (care a costat unitatea circa 
300 000 lei), la fel ca „loboda de 
Sărata“ sau compromiterea cultu
rii de porumb din tarlaua „Peste 
glod — Hulboaie“ . . .

Cooperativa agricolă 
din Porumbacu de Sus

„Nu, acest porumb nu va 
mai auzi clopoţelul morii“, 
ne spune cooperatorul 

Gheorghe Filea, de la Porumbacu 
de Sus, despre unele rînduri de 
porumb din tarlaua „Budulău“, în 
suprafaţă de 20 hectare.

Privim cimpul arătat de coope
rator. Porumbul, semănat din vre
me, răsărise frumos. Specialistul 
unităţii, inginerul Ilie Tărăşancu, 
a recomandat aplicarea fazială a 
unei doze de 200 kg de azotat de 
amoniu la hectar la această cul
tură. Şi indicaţia a fost ascultată. 
Numai că azotatul de amoniu a 
fost împrăştiat şi pe plante. Şi 
frunzele de porumb au fost arse. 
Rînduri întregi de plante au fost 
pîrjolite. în aceste condiţii nu se 
mai poate discuta de asigurarea 
unei densităţi normale de plante.

„Am semănat 80 hectare cu po
rumb pentru boabe, ne relatează 
inginerul Ilie Tărăşancu. Din aces
tea, doar pe 10 hectare s-au efec
tuat arături de toamnă. Am arat 
în primăvară 70 hectare. întreaga 
suprafaţă a fost discuită de două 
ori. După ce am grăpat, am exe
cutat semănatul cu SPC-6“. Cum 
s-au aplicat fazial îngrăşămintele 
chimice — am văzut. încă un a- 
mănunt. Deşi azotatul de amoniu 
fusese „distribuit“ în teren încă 
din 16 mai, nici în 26 mai nu se 
efectuase introducerea în sol a 
materialului. în aceste condiţii o 
bună parte din cantitatea de în
grăşăminte chimice aplicată se 
„evaporase“.

în condiţiile acestei „calităţi“ a 
lucrărilor agricole este oare de 
mirare că în anul trecut s-a rea
lizat o producţie medie de numai 
1 509 kg porumb boabe la hec
tar? Şi este doar ştiut faptul că 
sămînţa de porumb HD 101 are o 
capacitate de producţie de cel pu
ţin 4 ori mai mare decit au obţi
nut cooperatorii din Porumbacu 
de Jos in 1968.

în tarlaua „Erariu“, în suprafaţă 
de 22 hectare, cooperatorii efec
tuau praşila I manual. Trebuie să 
spunem însă că rapiţa era bătută 
de vînt şi după trecerea sapelor 
cooperatorilor. Pentru că ei, de..., 
dădeau negru peste verde... Coo
peratoarele Virginia Căpăţînă, 
Doina Silea, Elisabeta Cişmaş şi 
altele, deşi ieşiseră la lucru cam 
pe la ora 9, se întorceau acasă la 
ora 16,00. Alţi cooperatori au lu
crat numai pînă la ora 13,00 în 
tarlaua cooperativei agricole, de- 
plasîndu-se apoi la loturile in fo
losinţă personală. Fireşte, pe a- 
ceste loturi şi la ora 19,00 erau 
oameni la lucru. în timp ce la 
„Erariu“ de mult era pustiu...

2  Inginerul Ilie Tărăşancu 
ne însoţeşte la tarlaua de 
cartofi „Calea Cîmpului“, în 

suprafaţă de 40 hectare. Coopera
torii lucrau de zor, executînd 
praşila manuală. „Avem 80 hec
tare plantate cu cartofi, ne infor
mează specialistul unităţii. Pe 
toată suprafaţa am executat ară
turi de toamnă. Am arat din nou 
în primăvară. Apoi, pe 40 hectare 
am executat un discuit şi pe ce
lelalte 40 hectare — două lucrări 
cu discul. Pentru că s-a cerut. Am 
grăpat şi apoi am plantat întreaga 
suprafaţă cu maşina de tipul 
4 Sa BPD 62,5“.

— Şi aveţi asigurată densitatea 
normală?

— Vedeţi, aici stăm mai rău, 
relatează in continuare gazda 
noastră. Am plantat primele su
prafeţe în 8—9—10 aprilie. Apoi 
a venit zăpada. Au îngheţat o 
parte din tuberculi. Aceasta este 
cauza „anemiei“ de tufe pe rînd.

Şeful secţiei de tractoare, loan 
Mandeal, dă însă o altă explicaţie, 
mai verosimilă, a acestei densi
tăţi, de numai 20 000 cuiburi la 
hectar în tarlaua „Calea Cîmpului“ 
şi „Capul Ogrăzii“.

— Materialul semincer pe care 
l-am introdus în buncărele maşi
nii n-a fost deloc „strălucit", ne-a 
mărturisit el. Tuberculii erau uzi, 
mulţi dintre ei erau stricaţi, aşa 
că e normal ca multe din clape- 
tele distribuitorului să fi mers în 
gol.

Am cercetat, împreună cu ingi
nerul Ilie Tărăşancu, „realitatea 
la teren", aşa cum poate fi ea 
cercetată acum, cînd cultura ar fi 
trebuit să fie închegată. Am găsit 
mulţi tuberculi putreziţi, am găsit 
şi goluri serioase. Este greu de 
precizat acum cauza reală a pu
trezirii tuberculilor. Parte din ei 
au fost putreziţi încă la plantare. 
Dacă la păstrare se introduc tu
berculi sănătoşi, uscaţi, dacă păs
trarea se face corespunzător în 
timpul iernii, în primăvară nu sínt 
necazuri, iar la recoltare... totul e 
în ordine. Dar, după cum s-a 
procedat în acest an la Porumbacu 
de Sus, se pare că se merge pe 
linia „tradiţională“ a reeditării 
„producţiei“ de anul trecut: 6 000 
kg tuberculi la hectar. Cui face 
cinste o asemenea producţie?

3 .
In hotarul „Bărcul răsări

tean“, cultura de in, în su
prafaţă totală de 60 hectare, 

a îost tratată cu Heclotox, contra 
dăunătorului Aphtona euphorbiae. 
„Am arat terenul numai în primă
vară, ne spune specialistul unităţii. 
Am executat apoi două discuiri,

s-a grăpat şi s-a executat apoi 
semănatul cu SU-29 fără tuburi, 
dîndu-se 140 kg sămînţă la hec
tar. Apoi am făcut o grăpare“. 
Nici un cuvînt despre tăvălugit, 
lucrare obligatorie, mai ales în 
condiţiile in care se seamănă cu 
SU-29 fără tuburi. „înaintea unei 
discuiri am aplicat, pe 30 hectare, 
o doză de 100 kg azotat de amoniu 
la hectar, continuă interlocutorul 
nostru. Avem planificată o pro
ducţie de 2 200 kg tulpini la hec
tar. Nu o vom realiza, din cauză 
că s-a lucrat în condiţii deosebit 
de dificile în această primăvară. 
Am arat cu două tractoare la un 
plug, am discuit cu trei tractoare

f „în anul 1967 am realizat) 
2 040 kg porumb boabe la 
*  hectar, în 1968 — 4 540 kg, 

ne relatează inginerul Alexandru 
Petruţa, de la cooperativa agri
colă din Porumbacu de Jos. Cred 
că nici în acest an nu vom reali
za mai puţin. Mă bazez pe faptul 
că am lucrat solul cum scrie la 
carte. La porumb, pe cele 100 hec
tare, am făcut arături de bună 
calitate, în perioada 25—29 martie. 
Am discuit apoi de trei ori, la in
terval de o săptămînă de fiecare 
lucrare. Am dat astfel posibilita
te ca terenul să se aerisească, dar 
să se şi aşeze, pentru că se ştie 
că este contraindicată însămînţa- 
rea într-un pat germinativ pregă
tit numai cu o zi-două mai îna
inte. Acest aspect al tehnologiei 
culturii porumbului este tratat 
cu... uitarea de către mulţi agri
cultori, ceea ce are repercusiuni 
negative directe asupra producţiei. 
După ultima lucrare cu discul, am 
grăpat puternic terenul, pentru a 
reduce denivelările, pentru a uni
formiza tarlaua. La o săptămînă 
am semănat cu 2-SPC-2. Sămînţa 
a fost de bună calitate — HD 101. 
Putem realiza şi 5—6 000 kg boabe 
la hectar. Concomitent cu semăna
tul am aplicat 180 kg azotat de 
amoniu la hectar pe toată supra
faţa. Acum cultura se prezintă 
foarte bine“.

însoţit de inginerul Alexandru 
Petruţa, am vizitat lanurile de po
rumb. în hotarul „Peste glod“, 60 
hectare de cultură care rîde în

la o grapă cu discuri. S-a semănat 
tîrziu. în aceste condiţii. .“.

Deşi la Porumbacu de 
Sus există „Registrul teh- 

*  nie“, filele sale sínt „tabula 
rasa“ în privinţa culturilor din a- 
cest an. Inginerul Ilie Tărăşancu 
ne spunea că la cultura griului 
„s-au terminat foile“, iar ia cele
lalte — „completările vor fi fă
cute cît de urgent“. Nu sîntem a- 
depţii respectului necondiţionat 
faţă de hîrtii, dar considerăm că 
o îndatorire a inginerului dintr-o 
unitate agricolă de producţie este 
să-şi ţină la zi „oglinda tehnolo
giei de producţie“.

Intr-adevăr, întreaga suprafaţă 
de cartofi, de 60 hectare, tra
tată cu Prometrin este curată 
de buruieni. Cooperatorii lu
crează în condiţii despre care au
ziseră doar din cărţi: dau cu sapa 
nu pentru a distruge buruiana, ci 
pentru a distruge crusta, pentru 
ca apa să nu se mai piardă în aer. 
In aceste condiţii, dozele de îngră
şăminte chimice, de 100 kg sare 
potasică, 200 kg superfosfat şi 200 
kg azotat de amoniu la fiecare 
hectar, aplicate culturii înaintea 
discuirilor, vor fi folosite mult mai 
eficient.

„Am asigurat, prin plantarea 
semimecanizată, o densitate mini
mă 40 000 cuiburi la hectar, con
tinuă specialistul unităţii. Să ob
ţinem numai 500 g tuberculi de 
la fiecare cuib şi tot vom scoate 
o producţie medie de 20 000 kg la 
hectar. In anul trecut am realizat 
16100 kg. Anul acesta, pe toate 
cele 110 hectare cultivate cu car
tofi, vrem să depăşim realizările 
anului trecut. Nici nu se poate 
altfel«.

Cooperatorii' executau prima 
praşilă manual în tarlalele „La 
mal“, „La gară“ şi realizau peste 
20 ari în fiecare zi, faţă de 12 
ari — norma de lucru votată de 
adunarea generală.

Prin introducerea Prometrinului 
în combaterea buruienilor, aici s-a 
făcut încă un pas spre agricultura 
modernă... „Am cheltuit, anul aces
ta, 28 000 lei pentru procurarea 
erbicidelor, continuă inginerul.

cultura inului. „Vreau ca recordul 
naţional al producţiei de in, de 
5 430 kg tulpini la hectar, deţinut 
de cooperativa agricolă din L i -  
ginea — judeţul Suceava, s.} se 
„deplaseze“ la noi. Anul acesta a- 
vem toate condiţiile“.

Nu ne rămîne decît să-i urăm 
din toată inima succes tovarăşului 
inginer Alexandru Petruţa...

Nu, nu am găsit un „res- 
pect“ prea mare faţă d® 

9 hirtie la inginerul Alexan
dru Petruţa. Dar „Registrul teh
nici“ era completat la zi la toate 
culturile. E drept, se putea scrie 
şi cu cerneală... Pentru ca datele 
înscrise acolo să capete mai multă 
greutate. Totuşi afirmaţiile din te
ren ale specialistului au putut ff 
confruntate cu datele înscrise în 
„Registrul tehnic“. Şi toate s-ay 
confirmat.

De unde nu se poate trage de
cît o singură concluzie: seriozitatea 
muncii este vizibilă... pe toate li
niile.

Ceea ce aparţine oamenilor, hăr
nicia şi cinstea respiră prin toţi 
porii faptelor lor. Şi acest lucru 
este vizibil la Porumbacu de Jos...

Faptele arată concepţiile oame
nilor. Dacă la Scoreiu şi Porum
bacu de Sus se lucrează încă în 
mod empiric, iar tehnologiile apli
cate culturilor sínt încă din dome
niile deceniilor trecute, la Porum
bacu de Jos se face agricultură 
tnodernă, axată pe folosirea ştiin
ţifică a fondului funciar, pe apli
carea tehnologiilor moderne de 
cultivare a plantelor, în care ma
rea mecanizare şi chimizarea sínt 
„primi-solişti“.

Fără îndoială că realizări sínt 
în toate cele trei unităţi analizate. 
Dar dacă, în primele două, acestea 
sínt sporadice, neconsolidate, nea
sigurate, în ultima unitate rezulta
tele bune de producţie s-au per
manentizat. Fără îndoială că nici 
la Porumbacu de Jos n-a fost făcut 
totul. „La Scoreiu nu există o co
laborare activă între specialist şi 
consiliul de conducere, ne spune 
tovarăşul Petru Gaboraş, secreta
rul comitetului comunal de partid 
de la Porumbacu de Jos. Inginerul
L. Blaga nu a găsit încă drumul 
spre inima oamenilor. In „IIul- 
boaie“ s-a lucrat foarte prost, s-a 
compromis cultura. Cred dă ingi
nerul L. Blaga ar trebui să fie mai 
mult ajutat de Direcţia judeţeană 
agricolă. La Porumbacu de Sus — 
aceeaşi poveste, cu mici deosebiri.

Cooperativa agricolă 
din Porumbacu de Jos
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Inginerul Alexandru Petruţa, controlează cultura de cartofi din tarlaua „Lîngă gară“.

soare. Plantele sínt viguroase, rîn
durile sínt drepte, uniformitate la 
răsărit, densitate asigurată. în ho
tar cu această tarla de porumb 
care face cinste oricărui inginer 
agronom, tarlaua „ca-n palmă" a 
cooperatorilor din Scoreiu: dato
rită lipsei de răspundere cu care 
a fost pregătit terenul în vederea 
însămînţării, primul semănat nu a 
dat nici un rezultat. Tarlaua score- 
ienilor, în suprafaţă de 20 hecta
re, a trebuit din nou arată, pregă
tită şi semăhată. Dar s-au făcut 
cheltuieli inutile (Cine le va su
porta?) şi s-a întîrziat cultura cu 
cel puţin 30 de zile.

In tarlalele de porumb „Lunca 
Săcădate“ şi „Jugăre“ cooperatorii 
din Porumbacu de Jos au aplicat 
acelaşi tratament ca şi în tarlaua 
„Peste glod“. Fără îndoială că şi 
rezultatele vor fi pe măsura efor
turilor depuse...

2  „Aici buruienile, după 
cum vedeţi, au fost distruse 

® fără sapă, ne spune specia
listul unităţii, arătîndu-ne tarlaua 
de cartofi „La gară“, în suprafaţă 
de 30 hectare. Am tratat cultura 
cu Prometrin, în doză de 5 kg la 
100 litri apă pentru, fiecare hec
tar. Tratamentul s-a făcut înainte 
de răsărirea cartofilor şi după ră
sărirea în masă a buruienilor. Re
zultatul: cu o cheltuială de cca 
500 lei la hectar, am scăpat de 
pacostea buruienilor. Vor fi astfel 
folosite mai bine îngrăşămintele 
aplicate, cooperatorii vor lucra 
mult mai bine şi mai uşor, iar 
despre producţie... toamna se nu
mără bobocii“.

Anul viitor vom cumpăra erbicide 
de 80 000 lei. Erbicidele sínt fe
nomenul nr. 1 al agriculturii 
intensive“.

Aceasta este o părere nu nu
mai realistă, dar şi progresistă...

„Pentru noi' inul e cea 
mai rentabilă cultură, ne 

® spune in continuare ingine
rul agronom. Anul trecut am rea
lizat o producţie medie de 4160 
kg tulpini de pe fiecare hectar din 
cele 25 cultivate, depăşind veni
turile planificate cu peste 100 000 
lei. Important mi se pare însă un 
alt aspect. Am realizat, la in, un 
venit de 5 610 lei de la fiecare 
hectar cultivat. Faţă de cheltuie
lile puţine pe care le facem la a- 
ceastă cultură, consider că trebuie 
să extindem permanent suprafaţa 
cultivată cu in. Ceea ce am şi fă
cut. In anul acesta am semănat 
40 hectare, în hotarele „Pe coas
tă“ şi „Pe mal“. Am aplicat 200 
kg superfosfat şi 200 kg nitrocal- 
car la fiecare hectar, am arat, am 
executat două discuiri, o grăpare 
şi apoi am semănat cu SU-29, fără 
tuburi, introducînd în sol 140 kg 
sămînţă la hectar. Apoi am făcut 
două grăpări şi un tăvălugit pu
ternic. Esenţiale, la cultura inului, 
ni se par două lucruri; semănatul 
în epoca I, urmat de tăvălugitul 
puternic şi apoi recoltatul în timp 
cît mai scurt. Reglînd bine anul 
trecut maşina TLVZ-4, cu care am 
recoltat inul, am reuşit să strîngem 
producţia în 8 zile“. Au fost re
duse, astfel, toate posibilităţile de 
depreciere a tulpinilor, şi s-a ob
ţinut un venit de 140 300 lei din

S-au plantat cartofi necorespunză
tori ca material semincer“, în 
schimb, — aceasta nu ne-a spus-o 
secretarul ci am constatat-o noi
— la Porumbacu de Jos agroteh
nica modernă se simte bine.

Fără îndoială, în general cam 
astfel stau lucrurile. Nu trebuie să 
se uite însă că Scoreiul are 1567 
hectare^, teren arabil în folosinţă 
obştească, Porumbacu de Sus — 
882 hectare, iar Porumbacu de Jos
— doar 585 hectare. Unităţile sínt 
vecine, condiţii asemănătoare, dar 
rezultate diferite.

Considerăm că Direcţia agricolă 
judeţeană şi U.J.C.A.P. trebuie să 
analizeze cu tot simţul de răspun
dere situaţiile economi co-financia- 
re ale celor trei unităţi şi să în
treprindă operativ măsuri pentru 
ca în activitatea primelor două 
unităţi să se producă revirimentul' 
aşteptat.

Sarcina principală în acest sens 
însă revine comuniştilor din cele 
două cooperative agricole, coope
ratorilor, care trebuie să participe 
mai susţinut ca pînă acum la exe
cutarea lucrărilor agricole, acor- 
dînd o atenţie deosebită calităţii 
acestora. Pentru că de acest factor 
depinde, în mare măsură, produc
ţia agricolă şi deci veniturile ce
lor ce lucrează pămîntul.

Există toate condiţiile pentru ca 
puternica bază materială de care 
dispune agricultura noastră socia
listă să asigure realizarea unor 
producţii agricole din ce în ce mai 
bune în toate cooperativele agri
cole ale judeţului nostru.

Pagină realizată de 
GH. GRÄDINARU
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Geneva: l u n e a
Conferinţei inter
naţionale a Muncii

Geneva 4 — Corespondentul 
Agerpres, Horia Liman, transmite: 
La Palatul Naţiunilor din Gene
va a început miercuri cea de-a 
53-a Sesiune a conferinţei Orga
nizaţiei Internaţionale a Muncii 
(O.I.M.). La dezbateri participă re
prezentanţi din cele 121 state,' 
printre care şi delegaţia României.- 

Anul acesta, conferinţa este 
marcată prin aniversarea a o ju
mătate de veac de la crearea 
O.I.M. Gu acest prilej directorul 
general al Biroului Internaţional 
al Muncii, David Morse, va supune 
sesiunii raportul său, vizînd lan
sarea unui Program mondial al 
folosirii resurselor umane. O.I.M. 
va face apel la colaborarea altor 
instituţii internaţionale pentru e- 
xecutarea acestui program, care 
va constitui o contribuţie la ela
borarea celui de-al doilea Deceniu

Lupte violente 
în nordul Irakului

Bagdad 4 (Agerpres). — Lupte 
deosebit de violente la care au 
participat unităţi de aviaţie, arti
lerie şi tancuri, au avut loc săp- 
tămîna trecută în partea de nord 
a Irakului între trupe ale guver
nului irakian şi unităţi militare 
ale minorităţii kurde, anunţă pos
tul de radio kurd, citat de agenţia 
U.P.I. Unităţile militare ale gene
ralului Barzani, afirmă postul de 
radio, au respins o ofensivă ma
joră lansată de trupele guvernului 
de la Bagdad. Poziţiile ocupate de 
trupele generalului Barzani au 
fost atacate de două brigăzi ale 
armatei irakiene susţinute de a- 
vioane, tancuri şi artilerie. Avioa
nele au lansat napalm asupra po
ziţiilor kurde, distrugînd întinse 
suprafeţe de culturi.

Postul de radio citat afirmă că 
în timpul luptelor, care prin am
ploarea lor au depăşit toate anga
jamentele militare care au avut 
loc pînă în prezent între kurzi şi 
trupele irakiene, au fost scoşi din 
luptă 250 de soldaţi irakieni, iar 
un avion a fost doborît.

•  Surse ale O.N.U., citate de 
agenţia U.P.I., au anunţat că
Consiliul de Securitate se va 
întruni săptămîna viitoare pen- 
trú a examina problema refe
rendumului asupra unei noi 
constituţii programat pentru 
ziua de 20 iunie de regimul ra
sist de la Salisbury. Grupul ţă
rilor afro-asiatice de la O.N.U. 
a. autorizat deja un comitet spe
cial să elaboreze un memoran
dum în care sínt explicate mo
tivele convocării Consiliului de 
Securitate. Documentul stipu
lează că noua constituţie rho- 
desiană 'va permite extinderea 
politicii de apartheid, promova
tă în Republica Sud-Africană, 
şi pe teritoriul Rhodesiei.

•  In faţa Curţii cu juraţi 
din Tübinger (R.F. a Germaniei)
a început marţi procesul inten
tat foştilor ofiţeri „SS“ Erhard 
Kroger şi Andreas von Koskull. 
Ei sínt acuzaţi de a fi partici
pat la executarea a 900 de per
soane în timpul ocupaţiei vre
melnice de către Germania hi- 
tleristă a teritoriului Uniunii 
Sovietice.

COORDONATE

UNIVERSALE
•  La Londra se vor vinde la 

licitaţie 22 pagini ale unui ma
nuscris al memoriilor Iui ijp- 
poleon scrise în timp ce se a- 
fla pe Insula Sfînta Elena.

Paginile, scrise în parté de 
Napoleon, în parte de secreta
rul său, generalul Bertrand, 
prezintă campaniile duse de îm
păratul francez în anul 1798 în 
Egipt şi Siria. La aceeaşi lici
taţie vor mai fi vîndute > şi cî- 
teva scrisori adresate de Napo
leon surorii sale, prinţesa Pau
line Borghese, care se afla la 
Roma.

•  Marţi seara au luat sfîrşit 
la Bonn tratativele americano- 
vest-germane în problema com
pensării cheltuielilor de între
ţinere a trupelor americane sta
ţionate pe Rin. După cum in
formează agenţia D.P.A., noua 
rundă de tratative dintre R.F. 
a Germaniei şi S.U.A. a eşuat. 
Intrucît negocierile nu au în
registrat nici un progres faţă 
de poziţiile anterioare, cele
'ouă părţi au convenit să se 
întîlnească din nou la Washing
ton la o dată ce va fi stabilită 

, ulterior.

al Naţiunilor Unite pentru dez
voltare, actualmente în curs de 
elaborare.

Ordinea de zi mai prevede dis
cuţii cu privire la inspecţia muti
cii în agricultură, revizuirea ufior 
convenţii asupra asigurării de 
boală, dezbateri asupra concediilor 
plătite, a mecanismelor de fixare 
a salariului minimal, îndeosebi în 
ţările în curs de dezvoltare, ca şi 
a programelor principale de for
mare şi folosire a cadrelor în ve
derea dezvoltării. Participanţii la 
dezbateri vor lua cunoştinţă, de a- 
semenea, de un raport special pri
vind politica de apartheid în Re
publica Sud-Africană.

Şedinţa inaugurală a fost des-> 
chisă de preşedintele Consiliului 
de Administraţie, Georges L. P. 
Weaven, care a trecut în revistă 
activităţile O.I.M. în perioada ca-1 
re a trecut de la ultima confe
rinţă. El“ a subliniat că reuşita 
programului depinde, în primul 
rînd, de guvernele naţionale, că
rora le revine sarcina de a apre
cia capacităţile respectivelor ţări 
şi de a mobiliza toate resursele 
disponibile în vederea dezvoltării 
economice şi sociale.

Trecîndu-se la alegerea preşe
dintelui conferinţei, Plenara şi-a 
dat votul unanim lui Jean Mori, 
secretar al Uniunii sindicatelor el
veţiene. Luînd cuvîntul, noul pre
şedinte a evocat unele momente 
cruciale ale existenţei organizaţiei, 
ca şi realizările obţinute în cei 
50 de ani care au trecut de la 
înfiinţarea ei. El a insistat asupra 
necesităţii sporirii eforturilor pen
tru reducerea şi lichidarea deca
lajului dintre ţările în curs de 
dezvoltare şi cele industrializate.

S-a procedat, apoi, la alegerea 
celor trei vicepreşedinţi ai con
ferinţei ca şi a preşedinţilor, vice
preşedinţilor, secretarilor şi birou
rilor celor trei grupuri de delegaţi, 
în biroul grupului de reprezen
tanţi ai salariaţilor a fost aleasă 
şi delegata română Larisa Mun- 
teanu.

R. P. POLONIA. La Szczecin, a fost deschisă în cursul lunii mai, o expo
ziţie de grafică românească, în care tînăra generaţie de graficieni pre
zintă atît lucrări în forme tradiţionale cît şi în evoluţia lor modernă. 

Un grup de tineri privind lucrările expuse.
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f r a n ţ a  Bătălia electorală 

provoacă serioase disensiuni
Paris 4 (Agerpres). — Pregăti

rile în vederea celui de-al doilea 
tur de scrutin al alegerilor prezi
denţiale din Franţa se desfăşoară 
în ritm susţinut. Unele incertitu
dini care persistau în legătură cu 
menţinerea candidaturii lui Alain 
Poher par să fi dispărut deplin 
după declaraţia de marţi a preşe
dintelui interimar, deşi nici o sur
priză nu este exclusă pînă joi la 
miezul nopţii, cînd expiră ultimul 
termen de retragere a candidatu
rilor. Poher şi sprijinitorii săi jus
tifică hotărîrea de a continua lupta 
electorală prin dorinţa de a men
ţine Centrul ca entitate politică 
distinctă. Dar, tocmai în rîndul 
grupărilor de centru, rămînerea 
lui Poher în bătălia electorală pro
voacă serioase disensiuni. în sînul 
Centrului Naţional al Independen
ţilor se înfruntă două tendinţe: 
una care doreşte să se alăture

Atacuri ale patrioţilor 
în  regiunea sep ten tr ion a lă  
a Vietnamului de Sud

Saigon 4 (Agerpres). — Activi
tatea forţelor patriotice a fost con
centrată în ultimele 24 de ore în 
regiunea septentrională a Vietna
mului de Sud. Tabăra specială a 
forţelor inamice de la Ben Het şi 
fortificaţiile militare americano- 
saigoneze din sectorul Dak To au 
fost principalele obiective ale noi
lor atacuri lansate de patrioţi.

Lupte între detaşamente ale 
Frontului Naţional de Eliberare şi 
forţele americano-saigoneze au a- 
vut loc, de asemenea, la 22 kilo

metri sud-vest de Saigon şi la 58 
kilometri nord-vest de capitala 
sud-vietnameză.

în cursul nopţii de marţi, spre 
miercuri, bombardierele gigantice 
americane de tip „B-52“ au efec
tuat noi raiduri în sectorul. Dak 
To, unde au fost lansate aproxi
mativ 500,tone de bombe, precum 
şi în provinciile Tay Ninh şi Binh 
Long — relatează corespondentul 
agenţiei United Press Internatio
nal.

AUDIERI
Washington 4 (Agerpres). — în 

subcomisia economică mixtă a 
Congresului prezidată de senato
rul William Proxmire, au început 
audierile consacrate implicaţiilor 
creşterii spiralei înarmărilor asu
pra vieţii politice americane. în- 
tr-o declaraţie dată publicităţii la 
deschiderea acestor audieri, care 
vor dura două săptămîni, Prox- 
myre a arătat că „nici un fel de 
eforturi depuse de guvern în ve
derea îmbunătăţirii situaţiei eco
nomiei nu pot să aibă şanse de 
succes dacă noi nu vom examina 
în profunzime capitolul cheltuie
lilor militare“. „Avînd în vedere 
volumul enorm al cheltuielilor 
militare şi al cheltuielilor aferente 
acestora, orice audiere destinată 
să stabilească priorităţile naţionale 
trebuie să clarifice următoarea 
chestiune: cum pot fi echilibrate 
necesităţile militare şi civile?“, a 
arătat el.

în cursul audierilor de marţi, ' 
Charles Schultzer, fost director al 
bugetului în timpul Administraţiei 
Johnson, a declarat că intensifi
carea spiralei cheltuielilor milita
re nu a cpntribuit cu nimic la 
creşterea securităţii Statelor Uni
te. Acest fapt este dovedit de ce
rerea mereu sporită de noi fonduri 
pentru construirea unor noi siste
me de arme destinate să le înlo
cuiască pe cele depăşite de evo
luţia tehnicii militare. Spirala 
înarmărilor ameninţă să aducă 
ţara într-o situaţie economică cri
tică, „Menţinînd pur şi simplu 
numai continuarea construirii pro- 
i'eciclor militare aprobate în pre
zent, fără a lua în considerare po-

unei majorităţi ce l-ar avea în 
frunte pe Pompidou, iar alta care 
vrea să rămînă fidelă preşedinte
lui interimar. Această dispută a 
determinat o amînare a definirii 
poziţiei Centrului Naţional al Inde
pendenţilor pînă la 10 iunie.

Puternice divergenţe ies la ivea
lă şi în rîndurile grupului „Pro
gres şi democraţie“. Se crede că 
numeroşi deputaţi ai acestui grup 
ar putea să urmeze exemplul li
derului lor, Jacques Duhamel, şi 
să se ralieze lui Pompidou.

Fostul premier şi gaulliştii în
cearcă să constituie o coaliţie spri
jinită pe actuala majoritate, gru
pările de centru şi unele grupări 
de dreapta. De altfel, şi în rîndul 
acestora din urmă s-au produs 
unele deplasări, ca de pildă ralie
rea grupării lui Tixier Vignancourt 
la candidatura lui Pompidou după 
ce în primul tur de scrutin l-a 
sprijinit pe Poher.

Pe de altă parte, cercurile poli
tice constată că hotărîrea de a 
cere - alegătorilor să se abţină de 
ia vot la 15 iunie, adoptată de 
Partidul Comunist Francez, nu 
semnifică renunţarea comuniştilor 
la o luptă politică activă. „A te 
abţine, scria miercuri dimineaţa 
„FHumanité“, nu înseamnă a te 
dezinteresa de scrutin. Poziţia 
noastră este ofensivă, ea are sem
nificaţia unui protest împotriva 
unei false alternative“.

Situaţia se  
normalizează 
în Curacao

Willemstadt 4 (Agerpres). — 
Situaţia din Curacao, posesiune 
olandeză din Arhipelagul Antile- 
lor Mici, începe să se normalizeze, 
după tulburările izbucnite vinerea 
trecută. Marţi, în cadrul unei reu
niuni între parlamentari şi liderii 
sindicali s-a ajuns la un acord 
privind anularea declarării grevei 
generale, după ce sindicatele au 
obţinut promisiunea de majorare 
a salariilor muncitorilor şi îmbu
nătăţirea sistemului asigurărilor 
sociale.

în aceeaşi zi a avut loc o şedin
ţă a Adunării legislative în cursul 
căreia au fost analizate cauzele iz
bucnirii incidentelor din insulă. 
Primul ministru, Ciro de Kroon, a 
anunţat că va prezenta parlamen
tului un raport complet asupra ul
timelor evenimente. El a arătat că 
în timpul dezordinilor din zilele 
precedente s-au înregistrat pagube 
materiale evaluate la aproximativ 
100 de milioane de franci. în 
timpul reuniunii de marţi, parla
mentul din Antilele olandeze a 

^adoptat, cu 14 voturi pentru şi 6 
împotrivă, o moţiune prezentată 
de partidul democrat (de guvemă- 
mînt), în care se cere dizolvarea 
parlamentului într-un termen cît 
mai scurt şi organizarea de alegeri 
generale. Premierul Ciro de Kroon 
a declarat că se va ţine seama de 
această cerere şi va organiza ale
geri în decurs de 90 de zile.

M o a lg v i dlfo

Incidentele din cea 
ds-a 4-a zi
Montevideo 4 (Agerpres). — Pen

tru a patra zi consecutiv, în cartie
rul Cerro din Montevideo au avut 
loc noi ciocniri între forţele de po
liţie şi muncitorii de la întreprinde
rile frigorifice cărora li s-au ală
turat şi studenţii. Pe străzile aces
tui cartier şi în alte patru puncte 
din capitala uruguayană au fost ri
dicate baricade.

Folosind întregul arsenal de care 
dispun, forţe armate şi de poli ţie 
au intervenit pentru reprimarea 
muncitorilor. Au fost operate mai 
multe arestări. Corespondentul a- 
genţiei France Presse relata după 
aceste noi incidente că această 
parte a oraşului Montevideo avea 
un aspect dezolant, străzile fiind 
presurate de ruine, iar arborii 
scoşi din rădăcini. Pe de altă par
te, potrivit unor surse guverna
mentale, autorităţile uruguayene 
încearcă să găsească o soluţie ne
gociabilă.

I N  C O N -

S.U .A .
sibilitatea introducerii unor noi 
sisteme de arme şi cheltuielile e- 
fectuate în Vietnam, cheltuielile 
militare vor creşte în anul fiscal 
1974 cu peste 20 miliarde- dolari 
faţă de sumele alocate în prezent“, 
a arătat Charles Schultzer.

în cursul depoziţiei în faţa a- 
cestui organism al Congresului, 
John Kenneth Galbraith, fost am
basador al S.U.A. în India, a a- 
tras atenţia asupra pericolului pe 
care îl reprezintă pentru viaţa 
politică americană vastul complex 
militaro-industrial, care caută să 
transforme propriile sale interese 
şi concepţii asupra lumii în poli
tică de stat. „Aceasta este proble
ma unei vaste birocraţii ale cărei 
antene se întind mult mai departe 
decît Pentagonul legînd interesele 
unor ramuri industriale, în aşa 
fel incit distincţia dintre ceea ce 
este public şi ceea ce este parti
cular să nu mai poată fi făcută“, 
a arătat el.

Tot marţi au început la 
Washington audierile iniţiate de 
Comisia senatorială pentru forţele 
armate în problema construirii a- 
vionului gigant de tipul „C-5 a“. 
Costul iniţial al proiectului pre
zentat de Pentagon Congresului 
spre aprobare a fost stabilit la 2 
miliarde de dolari. Ulterior, Mi
nisterul Aviaţiei a cerut alocarea 
de noi fonduri, ajungmdu-se în 
prezent la suma de 4,6 miliarde 
dolari, ceea ce a provocat o pu
ternică reacţie în Congres şi a 
determinat iniţierea actualelor 
dezbateri în Comisia senatorială 
pentru serviciile armate.

CONGRESUL CAMEREI IN
TERNAŢIONALE DE COMERŢ 
tŞ I CONTINUĂ LUCRĂRILE

Istanbul 4 (Agerpres). — La Is
tanbul îşi continuă lucrările cel 
de-al 22-lea Congres al Camerei 
Internaţionale de Comerţ (G.I.C.), 
care dezbate politica comercială 
ce urmează să fie urmată în pe
rioada 1972—1982. După cum re
zultă din raportul prezentat în nu
mele G.A.T.T. (Acordul general 
pentru tarife şi comerţ) de Jean 
Royer, consilier în probleme de 
politică comercială, pînă în 1372 
reducerile tarifare negociate în ca
drul „rupdei Kennedy“ trebuie in
tegral aplicate. Acest lucru nu va 
fi însă posibil, deoarece vor con
tinua să existe numeroase sectoare 
în care nu se va putea realiza o 
liberalizare suficientă a. schimbu
rilor. Raportul propune de aceea, 
ca principal obiectiv de urmărit 
în perioada 1972—1982, înlătura
rea dificultăţilor din calea schim
burilor comerciale dintre ţările 
industrializate, fie că este vorba 
de drepturi vamale, restricţii can
titative, sisteme preferenţiale, sau 
alte obstacole care împiedică dez
voltarea acestor schimburi.

Pe lîngă dificultăţile în calea 
schimburilor comerciale dintre ţă
rile industrializate, dezbaterile au 
relevat nemulţumirea ţârilor în 
curs de dezvoltare faţă de diferi
tele aspecte ale penetraţiei econo
mice a ţărilor dezvoltate. Criticînd 
influenţa crescindă a marilor cor
poraţii industriale, delegaţia Ma
dagascarului şi-a expritnat „sus
piciunea faţă de aceste întreprin
deri multinaţionale, care tind să-şi 
asigure tionopolul în ţările în curs 
de dezvoltare şi care constituie 'o 
entitate separată, cu totul străină 
de realităţile din ţara gazdă“. In 
aceeaşi ordine de idei, reprezen
tantul Pakistanului a subliniat că 
în ţările în curs de dezvoltare 
„trebuie lichidate măsurile artifi
ciale, care fac posibile beneficii 
nejustificate“. Preşedintele lui 
„First National City Bank, New 
York“, George Moore, a admis că 
„mersul afacerilor este tot mai 
dificil, în condiţiile în care pla
nează ameninţarea crizelor mone
tare“ din lumea occidentală.

Kinshasa:

D em o n stra ţii a n tig u v e rn a m e n ta le
Kinshasa 4 (Agerpres). — Uni

tăţi ale armatei congoleze au des
chis miercuri -focul asupra stu
denţilor universităţii Lovanium, 
care au organizat o demonstraţie 
antiguvernamentală, transmite a- 
genţia Reuter. în cursul ciocniri

lor, 12 studenţi au fost ucişi şi 
şase răniţi. După dispersarea de
monstranţilor, capitala congoleză 
a luat aspectul unui oraş în stare 
de asediu, importante forţe arma
te fiind dispuse în jurul principa
lelor edificii publice.
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a  H o u s t o s i  a u  p e ®  

în c e p u t  p r e g ă t ir i le
HOUSTON 4 (Agerpres). — La cen

trul spaţial Houston (Texas) a început 
miercuri o nouă serie de verificări teh
nice destinate să completeze pregătirea 
cabinei spaţiale „Apollo-11“  pentru mi
siunea care va începe la 16 iulie.

Exerciţiile la care au participat cei 
trei membri ai echipajului au fost efec
tuate pe rampa de lansare şi vor dura 
pînă vineri. Astronauţii vor simula prin
cipalele faze ale zborului spre Lună la 
bordul „modulului lunar".

Pe de altă parte, N.A.S.A. a anunţat 
că s-a hotărît adăugarea unor noi apa
rate la racheta purtătoare „Saturn-V", 
pentru a se controla vibraţiile şi a se 
stabili sursa provenienţei lor. Se ştie că 
în timpul misiunii lui „Apollo-10" echi
pajul a semnalat aceste Pibraţii, mani
festate în special atunci cînd cea de-a 
treia treaptă a rachetei a scos cabina 
spaţială de sub influenţa gravitaţiei te
restre.

Tot la Houston se anunţă că astro
nautul Neil Armstrong va efectua vi
neri un zbor de antrenament la bordul 
unui vehicul de antrenament pentru ase
lenizare, la baza aeriană Ellington din 
apropierea Houstonului.

Acesta va fi primul zbor al unui ve
hicul de antrenament, după prăbuşirea 
unuia asemănător, pilotat chiar de Arm
strong, la 6 mai 1968. Pilotul a fost 
obligat să sară cu paraşuta. Un alt si
mulator de zbor s-a prăbuşit la 8 de
cembrie anul trecut, dar. pilotul nu a 
reuşit să se salveze.

Potrivit programului de antrenament 
stabilit de N.A.S.A., Armstrong şi Ja-
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mes Lovéll, comandantul echipajului de 
rezervă al misiunii „Apollo-11", urmea
ză să efectueze şase asemenea zboruri 
de antrenament la bordul simulatorului. 
Scopul acestor antrenamente este de a 
familiariza pe astronauţi cu manevrele 
de zbor în apropierea Lunii în zona 
unde gravitaţia reprezintă a şasea parte 
din gravitaţia Pămîntului.
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LISABONA 4 (Agerpres). — 
Biafra a informat guvernul por
tughez asupra hotărîrii sülé de 
a pune în libertate grupul de 
tehnicieni italieni capturaţi de 
forţele biafreze şi condamnaţi la 
moarte, de un tribunal biafrez, 
a anunţat purtătorul de cuvînt 
al Ministerului de Externe al 
Portugaliei. Reprezentantul B‘a- 
frei, a precizat acesta, a comu
nicat Ministerului de Externe că 
guvernul biafrez a acordat pri
zonierilor „clemenţa“, urmînc! 
ca aceştia să fie puşi în libertate 
cît mai curînd cu putinţă.

B  B  S  ^  O U I *
OLANDA. In nordul Olandei s-a 
construit un dig lung de 900 m 
format din 25 chesoane din beton, 
care închide apele lui Lauwersee 

spre Marea Nordului.
Vedere a digului închis.

WASHINGTON 4 (Agerpres). 
— Purtătorul de cuvînt al De
partamentului de Stat al S.U.A., 
Robert McCioskey, a negat te
meinicia unei ştiri apărute In 
ziarul „New York Times“, po
trivit căreia preşedintele Nixon 
ar fi hotărît să retragă armele 
nucleare americane din Okina
wa ca o parte a unui plan pri
vind retrocedarea acestei insule 
către Japonia. El a menţionat 
că „nu s-a ajuns la nici o ho- 
tărîrc cu privire la viitorul 
statut al Okinawei şi nici asu
pra echipamentului militar a- 
merican dislocat pe insulă“.

Comentînd declaraţia lui 
McCioskey, corespondentul a- 
genţiei Reuter relevă că acesta 
ar fi lăsat totuşi deschisă posi
bilitatea unui aranjament de a- 
ceastă natură şi în schimbul 
căruia autorităţile japoneze ar 
urma să permită o anumită 
prezenţă militară americană în 
continuare pe această insulă.

crizei pemeiitaie din Liban
In pragul celei de-a 

şaptea săptămîni, criza 
guvernamentală din 
Liban pare a fi încă 
departe de soluţionare. 
In ciuda acceptării ini
ţiale de către princi
palele forţe politice a 
programului propus, 
premierul desemnat, 
Rashid Karame, nu a 
putut realiza un con
sens în problema che
ie: atitudinea faţă de 
organizaţiile de rezis
tenţă palestiniene. Fos- . 
tul şef al statului, 
Camille Chamoun (li
der al Partidului Na
ţional Liberal) şi doi 
dintre aliaţii săi, Pier
re Gemayel şi Ray
mond Eddie, sprijină 
în principiu ideea aju- 
torării mişcării de gue
rilă a palestinienilor 
împotriva Israelului. 
Ei se opun însă opera
ţiunilor care ar avea 
ca punct de plecare 
teritoriul libanez. Alte 
cercuri politice, în 
primul rînd partidul 
socialist progresist 
condus de Kamal Joum-

blat, se declară în fa
voarea unei conlucrări 
între comandouri şi ar
mata libaneză, sub 
conducerea acesteia 
din urmă.

Preşedintele Charles 
I-Ielou a încercat să a- 
propie aceste poziţii 
din ce în ce mai ire-

Situaţia s-a agravat 
şi mai mult în urma 
acţiunii de sabotaj în
treprinsă de un co
mando palestinian îm
potriva conductelor de 
pe înălţimile Golan a- 
le companiei america
ne „Tapline“, su
cursală a f i r m e i

NOTĂ EXTERNĂ
ductibile în ultima vre
me, reafirrnînd solemn 
primordialitatea prin
cipiilor suveranităţii şi 
integrităţii teritoriale a 
ţării în faţa oricăror 
altor considerente. Me
sajul său către naţiu
ne nu a avut însă da
rul să înlăture impa
sul. Unele ziare care 
apar la Beirut au ară
tat chiar că situarea 
preşedintelui pe o po
ziţie apreciată ca „in
transigentă“ faţă de 
organizaţiile de rezis
tenţă a contribuit la 
agravarea crizei.

A.R.A.M.C.O. Conduc
tele sínt capabile să 
t r a n s p o r t e  zilnic, 
440 000 de barili de 
petrol pe o rută de 
1 040 mile, de la tere
nurile petroliere sau- 
dite şi pînă la punctul 
terminus libanez de la 
Marea Mediterană. A- 
runcarea în aer a unei 
porţiuni de conductă a 
întrerupt pe o perioa
dă nedeterminată flu
xul petrolului, ceea ce 
aduce prejudicii im
portante atît Arabiei 
Saudite, Iordaniei şi 
Siriei cît şi Libanului.

Oficialităţile israelienc 
au făcut cunoscut că 
nu vor permite efec
tuarea reparaţiilor de
cît după ce compania 
americană va acceptf 
să dea asigurări câ 
Israelul nu va avea de 
suferit în cazul tine: 
repetări a sabotajului

Acqşt lucru a făcui 
ca tensiunea în Liban 
să sporească şi tabăra 
celor ce susţin o con
trolare strictă a activi
tăţii organizaţiilor de 
rezistenţă să primeas 
că noi aderenţi.

Nil este exclus însă 
ca această agravare a 
situaţiei să ducă în 
săptămîna care urmea
ză la o rezolvare a 
crizei în sensul cerut 
de preşedinte. Cu atît 
mai mult cu cit aver
tismentul lansat de 
sindicate privind orga 
nizarea unei greve ge
nerale în cazul în ca
re criza persistă, pire 
să precipite evenimen
tele.

C. ŢINTEA

REDACŢIA ŞI ADMINISTRAŢIA. Sibiu. str. Octombrie roşu, nr. 2, tel. nr. 1 28 10 1 30 67, 1 31 83. Abonamentele se fac la oficiile poştale, factorii poştali şi difuzorii din întreprinderi şi instituţii. Tiparul: întreprinderea poligrafică S ib iu_ 40 06-i


